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Verslag vergadering Adviescommissie Cultuurhistorie 5 maart 2009 
 

  
 
Aanwezig 
Voorzitter    Wethouder Coolen (verlaat) 
Secretaris    Mevrouw Jongeling 
Commissieleden   De heren Bukkems, Coonen, Hendricks, Jongen en Kremers  
Adviseur    De heer Truyen (verlaat) 
Afwezig     De heer Pantus 
 
1. Opening 
De vergadering wordt geopend door de secretaris omdat de voorzitter oponthoud heeft 
met het openbaar vervoer. 
 
2. Vaststellen agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
3. Vaststellen verslag en actielijst van 5 februari 2009 
De commissie stelt het verslag van 5 februari ongewijzigd vast. 
 
4. Mededelingen 
a. CKV-project 5HAVO/5VWO Bisschoppelijk College 
De secretaris licht toe dat zij voor het vak Culturele en Kunstzinnige Vorming op verzoek 
van de vakdocenten van het Bisschoppelijk College een stadswandeling heeft samen-
gesteld. Er is een boekje met beschrijvingen van interessante cultuurhistorische objecten 
(wegenpatroon, monumenten, archeologie, moderne architectuur) gemaakt met een 
opdracht per object. Doel is de leerlingen kennis te laten maken met bouwkunst en 
cultuurhistorie en zich een op argumenten gebaseerde mening te vormen. Donderdag 19 
maart wordt de wandeling door 5HAVO gemaakt, 11 juni is 5VWO aan de beurt. 
b. Archeologische waardekaart 
Op 10 maart as. is in de raadszaal een informatieve bijeenkomst van de gezamenlijke 
raden van Nederweert en Weert. Nu presenteert de heer Truyen de conceptkaart, waarop 
alle gegevens zijn samengebracht. Dit geeft een goede indicatie van de aanwezige 
waarden. 
De heer Kremers informeert naar de toegepaste methode voor de coördinaten. De heer 
Truyen legt uit dat gekozen is voor de algemeen toegepaste methode van de RD-
coördinaten, de RijksDriehoekscoördinaten en niet voor GPS-coördinaten. 
Ten aanzien van de Boshoverheide meldt de heer Truyen dat de aangebrachte schade is 
hersteld. 
c. Ontwerp bestemmingsplan Pruiskesweg 16 
De secretaris heeft bericht ontvangen dat het ontwerp bestemmingsplan Pruiskesweg 16 
tot en met 15 april as. ter inzage ligt. Het betreft de bestemming van de woning bij het 
dierenpension tot burgerwoning. Er zijn hier geen cultuurhistorische waarden in het 
geding. 
d. Brief Molenstichting Limburg 
In een brief van 26 februari 2009 wijst de Molenstichting Limburg op de wijziging van de 
Wet Ruimtelijke Ordening (Wro) en de mogelijke gevolgen voor de molenbiotoop. In deze 
brief wordt ook melding gemaakt van onderzoek door de Monumentenwacht Limburg 
naar de kwaliteit van wind- en watermolenbiotopen in Limburg. Tevens spreekt de 
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Molenstichting haar tevredenheid uit over het Molenconvenant dat in Weert is gesloten 
tussen de Molenstichting Limburg, de Molenstichting Weerterland en de gemeente Weert. 
Bij dit punt deelt de secretaris tevens mede dat de heer Wim Adriaens as. zaterdag 7 
maart het certificaat van verdienste zal ontvangen van de stichting De Hollandsche 
Molen. De commissie feliciteert de heer Adriaens hiermee. 
e. Open Monumentendagen 2009 
Dit jaar vallen de Open Monumentendagen op zaterdag 12 en zondag 13 september. Het 
thema is ‘Op de kaart’. Op maandagavond 23 maart is de eerste bijeenkomst met de 
deelnemers om de plannen te inventariseren en af te stemmen. De Open 
Monumentendagen worden in elk geval opgenomen in het zomerprogramma van de 
Aldenborgh. De heer Kremers doet de suggestie het thema ook culinair te belichten, 
bijvoorbeeld door placemats of menukaarten te maken. 
f. Nieuwsbrief RACM 
In het maartnummer van de nieuwsbrief van de Rijksdienst voor Archeologie, 
Cultuurlandschap en Monumenten staat een kort bericht over de Weerter 
gezichtenkalender 2009. Dit heeft al enkele reacties uit het land opgeleverd. 
 
5. Ingekomen stukken (om advies) 
a. Rapport grenspalen 
De commissie heeft kennis genomen van het rapport Grensrelicten in Weert van Buro 4. 
De commissie is van mening dat het rapport goed is samengesteld. De inventarisatie is 
ook helder en compleet. De commissie verzoekt om aanvullend (juridisch) advies over de 
mogelijkheden van bescherming, eventueel als complex. Mogelijk kan ook de Aldenborgh 
worden geraadpleegd. De commissie houdt het rapport aan in afwachting van dit advies. 
b. Concept Jaarverslag monumenten 2008 
De commissie neemt kennis van het concept Jaarverslag monumenten 2008. De 
secretaris licht toe dat naast de reguliere punten, ook de evaluaties van de Weerter 
Verordening Instandhouding Monumenten (WeVIM) en stads- en dorpsgezichten zijn 
opgenomen. De commissie stemt met tevredenheid over de gerealiseerde voortgang in 
met dit concept. 
Bij dit punt wordt geattendeerd op panden aan de Scheepbouwkade. De commissie 
verzoekt deze panden te inventariseren.  
Voorts verzoekt de commissie de Kloosterstraat te betrekken bij een volgende evaluatie 
van de stads- en dorpsgezichten. 
c. Voorstel ‘welstand en deregulering’  
In de vergadering van 11 november jl. is al eerder gesproken over het voornemen om 
welstandsvrije gebieden aan te wijzen. De commissie adviseerde toen elk aan te wijzen 
welstandsvrij gebied te laten onderzoeken op cultuurhistorisch waardevolle elementen en 
de bevindingen hiervan mee te laten wegen bij de besluitvorming. Het Philipsgebouw aan 
de Industrieweg 44 werd daarbij als voorbeeld genoemd. Voor dit gebouw is inmiddels 
sloopvergunning aangevraagd. Voor een zorgvuldige advisering is de secretaris ter 
plaatse geweest en worden ter vergadering foto’s overlegd. De commissie is van mening 
dat dit weliswaar een markant gebouw betreft dat een rol speelt in de ontwikkeling van 
dit gebied, maar dat het niet uniek is. Het gebouw had geen beschermde status op het 
moment van de sloopaanvraag, dus is er geen weigeringsgrond. De commissie pleit 
desondanks voor behoud en verzoekt herbestemming en inpassing te laten onderzoeken. 
Indien op deze plaats nieuwbouw komt, verzoekt de commissie het aanzien vanaf het 
kanaal mee te laten wegen. 
De commissie handhaaft haar advies om vóór de aanwijzing van welstandsvrije gebieden 
te laten onderzoeken of er cultuurhistorische waarden in het geding zijn. De commissie 
steunt het voorstel van de welstandscommissie om schaduwadvisering toe te passen, 
zodat het effect van de aanwijzing beter kan worden geëvalueerd. 
d. Laarderschans 
De commissie stemt in met de zorgvuldige uitwerking en ziet met vertrouwen de 
uitvoering tegemoet. 
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6. Terugkoppeling uit Monumenten-welstandscommissie (5 maart 2009) 
Door de heer Coonen wordt, als vervanger van de heer Pantus in de Monumenten-
welstandscommissie, verslag gedaan van de uitgebrachte adviezen.  
a. Plaatsen van lichtreclame Langstraat 22 A, Kreatos (SDG) 
De Monumenten-welstandscommissie is van mening dat dit plan opnieuw te weinig is 
verbeterd ten opzichte van het vorige. Het vorige advies wordt daarom gehandhaafd: het 
pand moet meer in zijn waarde worden gelaten, waarbij de reclame minder dominant 
aanwezig is. Ook moet de aanvraag voldoen aan het reclamebeleid. 
b. Oprichten van een garage/berging Biest 63 (SDG) 
Dit plan is aangepast aan het advies dat vorige vergadering is gegeven (aanbrengen 
metselwerk boven de poort). Het plan is daarmee nu akkoord.  
c. Bouwen van een erker, Biest 13 (GM) 
Dit betreft de bouwvergunning van het eerder al goedgekeurde schetsplan. 
d. Wijzigen garages Kromstraat/Emmasingel 48 (SDG) 
Dit betreft eveneens de uitwerking van een eerder goedgekeurd schetsplan en is derhalve 
akkoord. 
e. Eventueel aanbrengen banieren Mexx, Stationsstraat 9 (SDG) 
De franchisenemer van Mexx heeft om overleg met de Monumenten-welstandscommissie 
verzocht om te bezien of er mogelijkheden zijn voor het aanbrengen van banieren in de 
Stationsstraat. Hij is van mening dat het bij het winkelende publiek niet voldoende 
bekend is dat er ten zuiden van de singel nog een aantal winkels ligt. Hij wil de 
aantrekkingskracht van die winkels, eventueel tijdelijk, vergroten door het aanbrengen 
van banieren. De commissie legt uit dat banieren niet wenselijk zijn voor het straatbeeld, 
omdat de gevels te veel aan het oog worden onttrokken. Mevrouw Jongeling zit in de 
werkgroep beheervisie binnenstad en deze werkgroep is de visie aan het actualiseren. 
Banieren kwamen niet voor in het beleid, maar het voornemen is deze te verbieden. 
Misschien is een tijdelijke oplossing mogelijk. Dit zal worden besproken met de 
werkgroep. 
f. Aanbrengen van informatiemiddelen in het station, Stationsplein 23 (RM) 
Om de reiziger beter te informeren, wil de NS TB7’s (7 regelige TreinBorden, 
beeldschermen met 7 regels vertrekinformatie) ophangen in de gang naar de perrons en 
in de fietsenstalling. Ook zijn nieuwe CTA’s (Centrale Trein Aanwijzers, de veranderlijke 
borden boven de perrons) gepland, merendeels ter vervanging van de bestaande. De 
Monumenten-welstandscommissie stemt hier mee in, mits het beeldscherm centraal 
boven de rechter boog wordt opgehangen op enige afstand van het muurwerk. Ook stelt 
de commissie een nulmeting op prijs van alle nu aanwezige elementen in het interieur en 
op de perrons om toekomstige aanvragen goed te kunnen beoordelen. Er is geen 
monumentenvergunning nodig voor het aanbrengen van deze informatiemiddelen. 
g. Principe-uitspraak verbouw romp Boonesmolen (GM) 
Het plan om in de molenromp een zakelijke dienstverlening met woning in te passen 
heeft de instemming van de Monumenten-welstandscommissie. De commissie staat 
achter het principe van behoud door ontwikkeling. Zelfs een meer moderne ingreep is 
denkbaar in dit geval, zo lang het monument in zijn waarde wordt gelaten en herkenbaar 
blijft. Daarbij kan gedacht worden aan een als losse schil vormgegeven onderbouw of een 
glazen opbouw (’lantaarn’) bovenop. 
 
De commissie Cultuurhistorie neemt met instemming kennis van de uitgebrachte 
adviezen. 
 
7. Volgende vergadering  
De volgende vergadering wordt 2 april of 29 april, afhankelijk van voorradige 
agendapunten. Momenteel is hier nog geen zicht op. 
 
8. Rondvraag 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
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9. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 17 u en wenst de Aldenborgh as. vrijdag een mooie 
bijeenkomst in de Paterskerk bij gelegenheid van het 70 jarig jubileum. 
 
 
Vastgesteld in de vergadering van 2 april 2009, 
 
 
 
 
H. Coolen, voorzitter     J. Jongeling, secretaris
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Actielijst n.a.v. vergadering Commissie Cultuurhistorie 5 maart 2009 
 
 
Vergadering Actiepunt 

 
Actie door 

1 juni 06  1. Commissie informeren over ontwikkelingen rondom 
molens 

a. Restauratie,  
b. Overdracht. 

MBZ/vz 

29 juni 06 2. (Ruimtelijke) plannen KMS/BC voorleggen aan 
commissie. 

PLR Koen de 
Vries > Ernst-
Jan Meerberg 

11 jan 07 3. Archeologische attentiegebieden aanwijzen 
 

OSCAR 

26 juli 07 4. Plaatsing vm. jongensschool Keent op 
gemeentelijke monumentenlijst 

 

MBZ/mz 

18 okt 07 5. 3 schuilbunkers kazerneterrein en pijlers spoorbrug 
inventariseren t.b.v. aanbeveling rijkslijst 

 

MBZ/mz 

29 apr 08 6. Oplossing voor archeologische informatieborden 
Molenakker voorleggen aan B&W 

 

OSCAR 

26 juni 08 
 

7. Rapport vondsten Kampershoek Noord voorleggen 
aan commissie 

 

OSCAR 

 


